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Geachte leden van de gemeenteraad, 
 
De Stichting het Cuypersgenootschap, een landelijke monumentenorganisatie, heeft met belangstelling kennisgenomen 
van de recent gepresenteerde plannen voor het badhuis en de Ariënsschool aan de Oldenzaalsestraat te Hengelo. Onze 
stichting heeft zich in de afgelopen jaren ingezet voor het behoud van beide gebouwen, welke behoren tot het cultureel 
erfgoed van Hengelo. Binnenkort spreekt u over het toepassen van de coördinatieregeling voor de plannen. Het voorstel 
van het college is om deze regeling toe te passen om de planvorming te vereenvoudigen en te versnellen. 
 
Het Cuypersgenootschap steunt het voorstel van de ontwikkelaar om het gehele gebied aan de Oldenzaalsestraat aan te 
pakken en te bestemmen voor woningbouw. Deze locatie aan de rand van het centrum vraagt om een goede invulling. 
De plannen voor herbestemming van het schoolgebouw zien er goed uit. De belangrijkste kenmerkende van dit 
beeldbepalende gebouw blijven behouden en de nieuwe toevoegingen zijn respectvol ontworpen. Minder gecharmeerd 
zijn wij van het plan om op het badhuis een wooncomplex te realiseren. Om restauratie van beide panden mogelijk te 
maken is voorgesteld om een toren met appartementen op het badhuis te realiseren. Deze nieuwbouw krijgt 9 
bouwlagen. Tussen het oude badhuis en de nieuwbouw komt een terugspringende verdieping om het contrast tussen oud 
en nieuw zichtbaar te maken. 
 
Het Cuypersgenootschap begrijpt de noodzaak om een groot aantal woningen te realiseren om de restauratie van de 
monumenten mogelijk te maken. Wij staan ook open voor een stedenbouwkundig accent in de vorm van een toren aan 
de Oldenzaalsestraat.Tegelijkertijd zijn wij van mening dat het niet nodig is om deze toren precies op het badhuis te 
realiseren. Beter is het om de locatie voor het badhuis, waar nu laagbouw is geprojecteerd, te gebruiken voor een toren. 
Het badhuis zou dan los van dit complex een herbestemming kunnen krijgen of opgenomen kunnen worden in een 
kleiner complex. Verschillende varianten zijn denkbaar. 
 
Wij willen de gemeenteraad van  Hengelo verzoeken om in te stemmen met het toepassen van de coördinatieregeling, 
maar tegelijkertijd wel het college te vragen om alternatieven voor de huidige plannen in beeld te laten brengen. Alleen 
na onderzoek van een aantal varianten kan een weloverwogen besluit genomen worden over de toekomst van dit 
belangrijke culturele erfgoed. Met een dergelijk onderzoek wordt ook recht gedaan aan de vele bezwaren die er vanuit 
de buurt zijn tegen de huidige plannen, zonder dat dit in vertraging resulteert. 
 
Indien er behoefte is aan een toelichting op deze brief dan vernemen wij dit graag. 
 
 
Hoogachtend,  
het bestuur van het Cuypersgenootschap,  
namens deze, 
 
 
Leo Dubbelaar, secretaris 
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Hengelo,  politiekemarkt  21 juni 2016 
 
 
Geachte aanwezigen.  
 
Mijn naam is Jan den Boer en vertegenwoordig de Stichting  Hoogbouw van domain is voor 
de buren niet zo fain……………….  
De stichting vertegenwoordigd ca. 80 gezinnen uit de directe omgeving van het badhuis en 
de Arieënschool.  Al deze 80  gezinnen maken zich grote zorgen over de plannen van 
Domain.  De plannen, en met name de hoogbouw, worden als zeer bedreigend ervaren. Om  
over het “behoud en redding” (tussen aanhalingstekens) van de monumenten maar niet te 
spreken.  
De Stichting  wordt door de projectleider,  Sam Landman, op de hoogte gehouden van de 
stappen die in dit proces gezet worden.  
Er is door de projectontwikkelaar een verzoek in gediend om de coördinatieregeling toe te 
passen voor zijn plannen.  Als we de projectontwikkelaar mogen geloven is alles al in kannen 
en kruiken. De feiten zijn gelukkig anders en wij zijn blij met onze democratische rechten en 
plichten.  Het voordeel van de democratie is dat burger zijn zegje mag doen over de gang 
van zaken.  Zo ook over het verzoek van de projectontwikkelaar. 
De Stichting  Hoogbouw van Domain is voor de buren niet zo fain is van mening dat het 
verzoek van Domain een goed uitgewerkt plan met betrekking tot het hele gebied tussen de 
Wemenstraat en de  Paul Krugerstraat , in de weg staat.   
Het huidige plan met zijn enorme bouwmassa boven op het badhuis is ontwikkeld toen er 
nog geen sprake van was dat het sportveld erbij betrokken zou worden. Inmiddels heeft 
Domain van de gemeente toestemming gekregen om het sportveld er ook bij te betrekken 
en kunnen er dus andere plannen ontwikkeld worden. Plannen die het gemeentelijk 
monument  (het badhuis)  en de buurt in hun waarde laat.    
Om te voorkomen dat er een hap snap plan gemaakt wordt voor een deel van het gebied zal 
het gehele gebied tussen Wemenstraat en de Paul Krugerstraatin één plan ontwikkeld 
moeten worden.   
Dit is ons inziens de juiste weg om een goede en evenwichtige ontwikkeling te realiseren 
voor dit gehele gebied. De plannen zullen gemaakt moeten worden met alle betrokken 
partijen, zodanig dat er een plan komt dat gedragen wordt door alle partijen en 
ongeschonden door de procedure komt en ook gerealiseerd kan worden.  (of het huidige 
plan van het badhuis gerealiseerd kan worden met behoud van het badhuis is nog maar zeer 
de vraag) 
Het totaalplan zal in het begin van het proces wat meer tijd kosten maar aan het eind van 
het proces zal het zeker tijdwinst opleveren omdat de bezwaren van de stichting en de 
buurtbewoners al meegenomen kunnen worden  in het plan.   
Gezien de geschiedenis van dit stukje Hengelo, de betrokkenheid van de inwoners van 
Hengelo en omwille van een totaalplan verzoeken wij u om het verzoek van Domain niet te 
honoreren . Laten we eerst een totaalplan maken en dan een beslissing te nemen.  
Bedankt voor u aandacht.  
 
Namens de Stichting…………………  
Jan den Boer  
Tel. 0653 145988.  
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Verzoek aan de gemeenteraad voor toepassing  
Coördinatieregeling  voor de bouw Badhuis. 

 
Door medewerking te verlenen aan de coördinatieregeling bereikt u:  

• Een duurzame redding van 2 monumenten Badhuis en de Ariënsschool. 

• Dat een rotte appel in het centrum omgebouwd wordt tot een parel van het centrum. 

• Dat er nieuwe bewoners/nieuw leven aan het centrum wordt toegevoegd. 

• Dat aan de groeiende behoefte wordt voldaan voor gelijkvloers wonen in het centrum. 

• Dat de inmiddels 180 ingeschreven belangstellenden op een vlotte start van de bouw 
kunnen rekenen.  

• Dat er na 25 jaar discussies, onderzoeken en sloopdreigingen er toch een positieve 
invulling voor de monumenten komt. 

• Dat de Hengelose binnenstad op termijn een stadsparkje rijker is. 

Waarom een verkorte procedure:  

• Beide gebouwen verkeren in zeer matige staat, een langer uitstel is niet verantwoord.  

• Er is inmiddels een grote groep belangstellenden die wachten op de bouw van deze 
appartementen. 

• Het huidige terrein is een leefmilieu voor ongedierte, de ongedierte bestrijding van 
Hengelo vermoed rattenhuisvesting op het terrein.  

 

 



Wat vinden de inwoners van Hengelo van het plan: 

Naast het grote aantal inschrijvingen voor het bouwplan zijn er in de media overwegend 
instemmende  geluiden te horen. Ook van veel buurtbewoners hebben we positieve reacties mogen 
ontvangen. Dagblad Tubantia heeft  de meningen van de Hengeloërs onder haar lezers 
geïnventariseerd. Een stevige meerderheid vind dat Hengelo haar hoogtevrees maar eens moet 
overwinnen. Hieronder ziet u het artikel en de uitslag van de gehouden pols:   

 



 

 

Trekt het Bouwplan wellicht een te zware wissel op de buurt?  

Wij hebben hier onderzoek naar gedaan. Het Badhuis met opbouw  werpt haar schaduw richting de 
Oldenzaalsestraat. De hele zomer zal die schaduw de overzijde niet bereiken! Pas in het najaar 
(oktober tot eind januari) als de lucht overwegend diffuus is door het wolkendek zal op die 
momenten dat de zon schijnt de schaduw gedurende korte tijd de overzijde bereiken.  Een overzijde 
waar overwegend winkels en bedrijven zijn gehuisvest. 

 

Het zicht vanuit  het woongebouw op de Afrikaander buurt is goed te zien door bijgaande foto die op 
30 meter hoogte boven het badhuis is gemaakt.  Zichtbaar is eigenlijk alleen de fraaie groene 
bomenrij langs de beek. Deze bomenrij wordt verlengd richting Wemenstraat zodat de woonhuizen 
die nu nog mogelijk zichtbaar zijn, op termijn ook vanuit het Badhuis niet meer zichtbaar zijn. Van 
een inbreuk op privacy is dan ook geen sprake.  

De vrees van een aantal buurtbewoners dat het woongebouw boven het Badhuis letterlijk en 
figuurlijk een schaduw werpt over de Afrikaanderbuurt is onterecht. De woontoren boven de 
bibliotheek zet de fraaie villa’s aan de Beursstraat of het oude kamer van Koophandel gebouw niet in 
de schaduw. Zo zal het opgetopte Badhuis haar omgeving ook niet in de schaduw zetten. 

De buurtbewoners van het Badhuis zijn ook stadsbewoners, mensen die de stads dynamiek hebben 
opgezocht.  Veel van die bewoners hebben het jongerencentrum Metropool op de Badhuis locatie 
meegemaakt. Een groot aantal heeft zijn huis in die periode daar gekocht. Straks staat er een trots 
tijdloos woongebouw, fraai gerestaureerde monumenten  in een leuk stadsparkje langs de 
Drienerbeek. Wij zijn er van overtuigd dat buurtbewoners die ontwikkeling op termijn gaan omarmen 
net als wij dat als Hengeloërs collectief gedaan hebben bij de beren op het marktplein. 

 

 

 

 



 

Tot slot: 

Tot op heden vormen de vervallen gebouwen Badhuis, Ariënsschool en het oude metropool een 
gesloten en niet al te fraaie entree van het centrum en de mooie wijk die er achter ligt. Straks zullen 
fraaie trotse gebouwen in een open en groene setting de entree vormen. Gebouwen die zorgen dat 
mensen comfortabel in het centrum kunnen wonen. Mensen die het centrum van Hengelo levendig 
houden, want daar heeft Hengelo behoefte aan! 

Zowel de ontwikkelaar als architect van het plan wonen en werken in Hengelo. We werken het plan 
uit met professionals/vakmensen mensen uit Hengelo of de regio. Mensen die allemaal iets hebben 
met Hengelo. Naast dat er geld verdiend moet worden om de restauraties uit te kunnen voeren, 
infrastructuur te kunnen aanleggen en risico’s te kunnen opvangen willen we in eerste instantie trots 
kunnen zijn op het plan dat wij met uw toestemming hier kunnen realiseren. Wij vertrouwen er op 
dat u ons die ruimte geeft. 

Domain Vastgoed bv 

Aard van Alsté 

 
Ontwikkelaar Wemenpark. 
Wemenpark.nl 
info@domainvastgoed.nl 
0622793087 
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